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      Annotation

    
        
          В работе оценено влияние оттаивания многолетнемёрзлых грунтов в основании на фундаментные конструкции на примере конкретного крупнопанельного жилого здания характерной серии (серия 1-464ВМ) с выбором наиболее достоверного метода и математических моделей расчёта главных параметров. Даны научно обоснованные рекомендации по укреплению фундаментов зданий с учётом грунтовых условий Якутска. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.	Рассмотрены методы расчета оснований и фундаментов для выбора основного метода, дающего результаты при определении влияния величины нагружения фундамента на его осадку в условиях вечной мерзлоты; 2.	Произведен анализ основных причин разрушения фундаментых конструкций в крупнопанельных зданий серии 1-464 ВМ; 3.	Оценена целесообразность расчета фундаментной части здания,  взаимодействующего с грунтовым основанием, с учетом их совместной работы. В первой главе даны общие сведения о конструктивных особенностях крупнопанельных зданий серии 1-464 ВМ, описаны принципы применения вечномерзлых грунтов в качестве основания зданий, рассмотрены методы расчета оснований и фундаментов. Во второй главе представлено конструктивное решение здания, даны результаты технического обследования здания, оценено общее техническое состояние жилого здания. Третья глава посвящена определению НДС «системы основание – фундамент» здания в условиях вечной мерзлоты, произведен ряд поверочных расчетов. Разработана расчётная схема фундаментной части здания и основания и произведёны её расчет в ПВК SCAD с применением гипотезы линейно – деформируемого полупространства. В заключении сформулированы основные выводы и рекомендации.
        

        
          The object of the study is stressed-deformed condition of the system “base – foundation” of the building in permafrost". In the work, the influence of thawing permafrost soils in the base on the foundation structures is evaluated on the example of a specific large-panel residential building of a characteristic series (1-464 VM series) with the choice of the most reliable method and mathematical models for calculating the main parameters.  Scientifically substantiated recommendations are given for strengthening the foundations of buildings with considering the ground conditions of Yakutsk.  During the study next tasks were done:  1. The methods of calculating the grounds and foundations for the selection of the main method that gives results when determining the effect of the magnitude of the loading of the foundation on its settlement under permafrost are considered;  2. The analysis of the main causes of destruction of the foundation constructions in large-panel buildings of the 1-464 VM series;  3. With considering their joint work the practicability of calculating the foundation part of the building interacting with the soil base was evaluated.  The first chapter gives general information about the design features of large-panel buildings of the 1-464 VM series, describes the principles of the use of permafrost grounds as the soil of buildings  and considers methods for calculating the grounds and foundations.  The second chapter presents the constructive solution of the building, gives the results of the technical inspection of the building, assesses the general technical condition of the residential building.  The third chapter is devoted to the determination of the VAT “base-foundation system” of a building in permafrost; a number of verification calculations have been made.  The design scheme of the foundation part of the building and the base has been developed and its calculation has been made in the SCAD using the hypothesis of a linearly deformable half-space.  In conclusion the main findings and recommendations are formulated.
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